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Protokół Nr 50/22 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyło się 19 grudnia 2022 r.  

w godz. 13.00-14.30 w trybie zdalnym.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji – Agnieszka Buras  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2). 

Komisja przyjęła jednogłośnie do realizacji następujący porządek obrad :  

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023-2040. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego na rok 2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2023 rok ze zgłoszonymi poprawkami. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Busko-Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie koncertu „Requiem” Giuseppe 

Verdiego w ramach XXIX Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. Krystyny 

Jamroz w Busku-Zdroju. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Miasta i Gminy Nowa Słupia z przeznaczeniem na 

realizację wydarzenia pn. „55 Dymarki w Nowej Słupi”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu 

pomocy finansowej. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Buskiemu pomocy 

finansowej. 

9. Informacja z realizacji otwartych konkursów ofert oraz wsparcia udzielonego w ramach 

trybów pozakonkursowych z zakresu kultury fizycznej w roku 2021. 

10. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2023 roku. 

11. Podjęcie uchwały Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w sprawie zdalnego trybu 

obradowania następnego posiedzenia. 

12. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie i przywitała zebranych. 



2 
 

Ad. 2  

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego przybliżyła 

główne założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2023-2040. Materiał stanowi akta 55 sesji sejmiku. 

Komisja bez uwag w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Zał. nr 3 wynik głosowania 

Ad. 3 

Następnie Skarbnik podała kwotę 31 691 tyś na planowane zadania z zakresu wychowania  

i oświaty w 2023 roku, jak również pozostałe wielkości zgodnie z propozycja budżetu.  

Komisja bez uwag w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Zał. nr 4 wynik głosowania 

Ad. 4 

Obecny na sali Arkadiusz Ślipikowski, Zastępca Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki 

Społecznej zreferował zgłoszone poprawki do Programu Współpracy Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2023 rok. 

Lista poprawek zał. nr 5 

Dalej głos zabrał Oskar Frydrych, Przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, który wskazał, że na poprzedniej Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 

wszystkie poprawki zostały uwzględnione.  

W tym miejscu Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji zadała pytanie dlaczego większość 

poprawek nie uzyskała rekomendacji departamentów.  

Na to odpowiedział Piotr Kisiel, Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu, Turystyki i Spraw 

Zagranicznych, który na wstępnie poinformował, że omawiany program był konsultowany  

i został wyznaczony termin na zgłaszanie wszelakich uwag. Warto tu podkreślić zdaniem 

dyrektora Kisiela, że termin ten upłynął w październiku br. i wtedy to należało zgłaszać 

poprawki.  
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Idąc dalej, Departament Edukacji, Sportu, Turystyki i Spraw Zagranicznych wystąpił do 

Młodzieżowego Sejmiku o wyrażenie opinii do programu i dyrektor Kisiel otrzymał pozytywna 

pisemną rekomendację w tej sprawie z prośbą o zwiększenie środków na zadanie 

„Świętokrzyskie dla Młodych” co zostało uwzględnione. 

Obecnie procedowane uwagi, zdaniem Piotra Kisiela wpłynęły po terminie to jest w dniu 26 

listopada br., stąd jest propozycja, aby te uwagi zawrzeć już do kolejnego programu.  

W reakcji głos zabrała Radna Jolanta Tyjas, która wskazała, że jej zdaniem konsultacje 

społeczne na tym etapie już nie są potrzebne, bowiem takie kompetencje teraz maja radni 

województwa. Jednocześnie Radna Tyjas wyraziła uznanie dla zgłoszonych inicjatyw 

przypominając, że w latach 2016-2018 programy o podobnej tematyce to jest „Świętokrzyskie 

dla Młodych” i „Liderzy dla Młodzieży” były wielkim sukcesem. 

Oskar Frydrych Przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku, zwrócił uwagę, że poprawki 

zostały zgłoszona na podstawie ustawy o samorządzie województwa, gdzie żaden termin nie 

został przekroczony. 

Dopowiadając Radna Jolanta Tyjas stwierdziła, ze skoro do tej pory były konkretne kwoty dla 

młodych wpisywane do programu i to się sprawdziło to powinno się wrócić do tej praktyki. 

Przedstawicielka Młodzieżowego Sejmiku Wiktoria Więckowska zaapelowała o wzięcie pod 

uwagę poprawek, gdyż jej zdaniem pozwoli to zdobyć młodym cenne doświadczenie  

w zakresie prowadzenia inicjatyw oddolnych za pośrednictwem regionalnych liderów. 

Przewodnicząca Komisji ogłosiła głosowanie nad poszczególnymi poprawkami :  

1. Poprawka w rozdziale V  ZAKRES PRZEDMIOTOWY PROGRAMU  polegającej na 

dodaniu punktu: 16. działalności wspomagającej rozwój wspólnot i społeczności lokalnych     

Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

2. Poprawka w rozdziale V  ZAKRES PRZEDMIOTOWY PROGRAMU  polegającej na 

dodaniu punktu: 16) działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynku dzieci  

i młodzieży co pozwoli uwzględnić:  
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a) Działania na rzecz młodzieży, podejmowanie inicjatyw skierowanych do osób młodych, 

wspieranie grup nieformalnych oraz gremiów młodzieżowych przy jednostkach samorządu 

terytorialnego, 

b) Tworzenie przestrzeni do rozwoju i działań służących rozwojowi aktywności społecznej 

osób młodych,  

c) Promocja profilaktyki i działań zapewniających wsparcie psychiczne osobom młodym, 

d) Działalność na rzecz rozwoju liderów młodzieżowych.   

Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

3. Poprawka w rozdziale XII WYSOKOŚĆ ŚRODKÓW PRZEZNACZONYCH NA 

REALIZACJĘ PROGRAMU polegającej na dodaniu w punkcie 4) działanie 3 dodanie 

podpunktu d) podnoszenie kompetencji osób młodych, współpracujących w młodzieżowych 

gremiach samorządu terytorialnego. 

Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

4. Poprawka w rozdziale XII WYSOKOŚĆ ŚRODKÓW PRZEZNACZONYCH NA 

REALIZACJĘ PROGRAMU polegającej na dodaniu w punkcie 6) kolejnego zadania pod 

nazwą „Wspieranie działań mających na celu promocję zdrowia psychicznego młodych osób”. 

Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

5. Poprawka w rozdziale XII WYSOKOŚĆ ŚRODKÓW PRZEZNACZONYCH NA 

REALIZACJĘ PROGRAMU polegającej na dodaniu w punkcie 8) kolejnego zadania pod 

nazwą  „Kreowanie i wspieranie inicjatyw skierowanych do dzieci oraz członków rodzin 

dotkniętych problemem alkoholowym, a także innym szkodliwym uzależnieniem 

wpływającym na patologiczne funkcjonowanie rodziny, mających na celu pomoc 

psychologiczną i edukacyjną. 

Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

6.  Poprawka w rozdziale XVIII POZOSTAŁA WSPÓŁPRACA POZAFINANSOWA  

polegającej na dodaniu w dziale II kolejnego podpunktu: „Udzielanie rekomendacji 

organizacjom pozarządowym pragnącym działać na rzecz poprawy dobrostanu psychicznego 

młodzieży szkolnej i studenckiej” 
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Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

7. Poprawka w rozdziale XVIII POZOSTAŁA WSPÓŁPRACA POZAFINANSOWA  

w dziale IV polegającej na dodaniu podpunktu o treści: Udzielenie rekomendacji organizacjom 

wspierającym aktywność młodzieży i studentów. 

Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

8. Poprawka w rozdziale XVIII POZOSTAŁA WSPÓŁPRACA POZAFINANSOWA  

w dziale IV punkcie 3 polegającej na dodaniu kolejnego podpunktu o treści: Wspieranie 

organizacji zrzeszających samorządy uczniowskie oraz organizacje działające na rzecz praw 

ucznia.  

Komisja w wyniku głosowania zaopiniowała pozytywnie zgłoszoną poprawkę  

Na koniec tego punktu porządku obrad, Komisja poprzez głosowanie wyraziła pozytywną 

opinię do projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Współpracy Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2023 rok ze zgłoszonymi 

poprawkami. 

Wyniki głosowań w punkcie 4 zał. nr 6 

Ad. 5 

W tym miejscu głos zabrała Małgorzata Rudnicka, Dyrektor Departamentu Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Busko-Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie koncertu „Requiem” 

Giuseppe Verdiego w ramach XXIX Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. Krystyny 

Jamroz w Busku-Zdroju. 

Jak podała dyrektor Rudnicka, Burmistrz Miasta i Gminy Busko-Zdrój pismem z dnia  

8 września 2022 r. zwrócił się o udzielenie pomocy finansowej w wysokości 100.000,00 zł  

z przeznaczeniem na organizację XXIX Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. 

Krystyny Jamroz w Busku-Zdroju, w szczególności na pokrycie kosztów organizacji koncertu 

„Requiem” Giuseppe Verdiego w dniu 5 lipca 2023 roku w Bazylice Kolegiackiej Narodzenia 

NMP w Wiślicy. 
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W związku z powyższym Departament Kultury i Dziedzictwa Narodowego przygotował 

projekt uchwały w tej sprawie. 

Komisja w wyniku głosowania wyraziła pozytywną opinię w tej sprawie. 

Wyniki głosowania zał. nr 7 

Ad. 6 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrała również Dyrektor Małgorzata Rudnicka i tym 

razem przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej dla Miasta i Gminy Nowa Słupia z przeznaczeniem na realizację 

wydarzenia pn. „55 Dymarki w Nowej Słupi”. 

Zgodnie z wcześniejszą praktyką Burmistrz Miasta i Gminy Nowa Słupia pismem z dnia  

9 września 2022 r. zwrócił się o wsparcie finansowe wydarzenia pn. ,,55 Dymarki w Nowej 

Słupi", które zaplanowano na miesiąc sierpień 2023 roku w Nowej Słupi. Wydarzenie to służy 

kształtowaniu pozytywnego wizerunku regionu oraz promocji jego dziedzictwa kulturowego,  

a także pobliskich atrakcji turystycznych takich, jak Świętokrzyski Park Narodowy czy Święty 

Krzyż. 

Dyrektor Rudnicka z uwagi na tradycje i wagę wydarzenia zarekomendowała Komisji 

przyznanie środków na ten cel. 

Komisja w wyniku głosowania wyraziła pozytywną opinię w tej sprawie. 

Wyniki głosowania zał. nr 8 

Ad. 7 

Piotr Kisiel, Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu, Turystyki i Spraw Zagranicznych 

przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu pomocy 

finansowej stanowiącej wypełnienie wcześniej podjętych zobowiązań, co pozwoli na 

podpisanie z Powiatem umowy o udzieleniu pomocy finansowej na częściowe pokrycie 

kosztów działalności Powiatowej Biblioteki Pedagogicznej w Skarżysku-Kamiennej. 

Radny Marek Strzała zapytał dlaczego województwo świętokrzyskie nie chce przejąć tej 

biblioteki. 
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Na to odpowiedział Dyrektor Kisiel, że wynika to z czystej ekonomicznej kalkulacji kosztów 

ponieważ obecnie rozwiązanie jest znacznie bardziej korzystne.  

Komisja poprzez głosowanie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. 

Wyniki głosowania zał. nr 9 

Ad. 8 

Dyrektor Piotr Kisiel zrelacjonował, że Powiat Buski będący organem prowadzącym Zespołu 

Szkół Specjalnych w Busku-Zdroju (działającego przy Specjalistycznym Szpitalu 

Ortopedyczno – Rehabilitacyjnym „Górka” im. dr. Szymona Starkiewicza w Busku-Zdroju, 

funkcjonującym przy Uzdrowisku Busko-Zdrój S.A.) zwrócił się ponownie z prośbą do 

Samorządu Województwa Świętokrzyskiego o udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na 2023 r. z przeznaczeniem na częściowe pokrycie wydatków związanych z bieżącym 

funkcjonowaniem Zespołu Szkół Specjalnych w Busku-Zdroju. Ponadto zostało podkreślone, 

że w skład Zespołu wchodzą: Szkoła Podstawowa Specjalna oraz VI Liceum Ogólnokształcące 

Specjalne. 

W związku z powyższym Dyrektor Kisiel zarekomendował Komisji przekazanie środków na 

ten cel. 

Komisja w wyniku głosowania wyraziła pozytywną opinię w tej sprawie. 

Wyniki głosowania zał. nr 10 

Ad. 9 

Informację z realizacji otwartych konkursów ofert oraz wsparcia udzielonego w ramach trybów 

pozakonkursowych z zakresu kultury fizycznej w roku 2021, przedstawił Dyrektor Piotr Kisiel 

Zał. nr 11 przedstawiona informacja 

Ad. 10 

Komisja bez uwag poprzez glosowanie przyjęła plan pracy Komisji na I półrocze 2023 roku. 

Zał. nr 12 wynik głosowania  
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Ad. 11 

W tym miejscu, Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przegłosowała zdalny tryb obradowania 

następnego posiedzenia. 

Zał. nr 13 wynik głosowania  

Ad. 12 

Spraw różnych nie zgłoszono 

 

 

                                                                              Przewodnicząca Komisji 

                                                                                        

                                                                                     Agnieszka Buras 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Borek  


